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Az Országos Erdészeti Egyesület 1983. évi 
vándorgyűlése, Sopron, augusztus 26-27. 

A z erdészeti és faipari felsőoktatás kezdetének 175. évfordulója tiszteletére 
az Országos Erdészeti Egyesület és a Faipari Tudományos Egyesület együttes 
ülést tartott. A z Erdészeti és Faipari Egyetem e célra felkészített tornacsarno
kában dr. Herpay Imre, az OEE elnöke 700 főnyi közönség előtt nyitotta meg 
a kivételes rendezvényt. Elnöki megnyitóját hátrább közöljük. A F A T E képvi
seletében Kara Tibor elnök járult a megnyitáshoz. Méltatta az egyetemen fo
lyó felsőoktatás magas színvonalát és megállapította, hogy az itt végzettek jól 
állják a helyüket a gyakorlatban, nagyrészt járulnak az üzemág fejlesztéséhez. 

A megnyitót követően Király Pál, egyesületünk főtitkára tett jelentést, szö
vegét ugyancsak közöljük, majd Dalocsa Gábor, a F A T E főtitkára fejtegette 
a faipari képzés és kutatás időszerű kérdéseit. 

A z elhangzottakat az 1983. évi „Bedő Albert"-díjak kiosztása, miniszteri és 
egyesületi kitüntetések adományozása követte. A legmagasabb szakmai elis
meréssel illetett díjazottakat ugyancsak hátrább közöljük. „Kivá ló Munkáért" 
miniszteri kitüntetésben részesült a magyar erdőgazdaság fejlődését elősegítő, 
kiemelkedő társadalmi munkája elismeréseként>egyesületünk javaslatára 

Deák István, a tamási helyi csoport titkára, 
Édes István, a székesfehérvári helyi csoport titkára, 
dr. Juhász Miklós, a soproni helyi csoport titkára, 
Hibbey Albert, a szervezési és propaganda bizottság titkára, 
dr. Szepesi László, a gépesítési szakosztály alapító tagja. 
Egyesületünk nemzetközi munkájában hosszabb időn át rendkívül körülte

kintő, alapos és a külföldi vendégeink részéről mindig nagy elismerést kiváltó 
közreműködésükért nyilvános köszönetben és jutalomban részesítette az e l 
nökség 

Bognár Gábort (Kecskemét), 
dr. Borsos Zoltánt (Szombathely), 
Botos Gézát (Debrecen), 
dr. Héder Sándort (Balatonfüred), 
Paulik Gézát (Eger), ' 
Pechtol Istvánt (Győr) és 
Schneider Ferencet (Balatonfüred). 
A kitüntetések átadásának emelkedett hangulatában Váncsa Jenő mezőgaz

dasági és élelmezésügyi miniszter üdvözölte a tárca ünneplő egyesületeit. K ö 
szöntőjét a következő oldalakon közöljük. Ezt követően dr. Szabó Imre ipar
ügyi miniszterhelyettes a faiparosok felé fordulva versenyképes ipar kiépíté
sének kezdetét 1954-től kezdődően ismerte el, ami egybeesik a faipari kar meg
alakulásával. Rámutatott arra, hogy az V . és V I . ötéves tervek alatti rohamos 
fejlődés nagyrészt az azóta képzett mérnököknek köszönhető. A z ipar tovább
ra is alkotóképes mérnököket vár, főleg a nemzetközi versenyképesség foko
zása érdekében. Köszönetét fejezte ki a tárca, a faipari szak nevében az egye
temnek és Sopron városának az egyetem támogatásáért. 



A műszaki és természettudományi egyesületeket tömörítő szövetség részéről 
dr. Jéki László főtitkárhelyettes üdvözölte a közgyűlést. Szavait hátrább kö
zöljük. A külföldi vendégek szokottnál szerényebb részvételén a világszerte 
általános gazdasági visszaesés mutatkozott. Mindössze a lengyel Mérnökök és 
Technikusok Szövetsége, a Stájer Erdészeti Egyesület és a Bajor Erdészeti 
Egyesület képviseltette magát két-két fővel. Köszöntéseikből kicsendülően is 
már régi, jó kapcsolataink folytatódtak ezzel. 

A z ünnepi alkalom, a rendkívül szűkre szabott idő a közönség soraiból fel
kívánkozó hozzászólásokat nem tette lehetővé. Egyedül a faipar köréből hang
zott el egy rövid köszöntő az elsőnek képzett faipari mérnökök részéről. Ezzel 
a közgyűlés be is zárult, rövid szünet után kezdődött az egyetem nemzetközi 
tudományos ülésszaka. 

DR. HERPAY IMRE: 

KÖZGYŰLÉSI MEGNYITÓ 

A z Országos Erdészeti Egyesület vándorgyűlését és a Faipari Tudományos 
Egyesület elnökségi ülését együtt tartjuk meg, ezzel is bemutatva egymásra 
épülő szakmáink szoros kapcsolatát és érzelmeink azonosságát, amellyel a két 
egyesület eljött most Sopronba, hogy köszöntse a jubiláló egyetemet. Szabad 
legyen először a vándorgyűlést bevezetnem. 

Ennek a vándorgyűlésnek jelszava lehetett volna: „amilyen a felsőoktatás, 
olyan az ágazat jövője." A történelmi példák közül ki lehet emelni azt a folya
matot, amely kezdődött a tanári kar megújításával Kaán Károly intézkedései 
nyomán, folytatódott annak a kb. 20 évfolyamnak a kibocsátásával, amelyet ez 
a tanári kar oktatott, és befejeződött hazánk erdőterületének másfélszeresére 
és a fakészlet kétszeresére való emelésével, amelyet túlnyomórészt ez a 20 
évfolyam végzett el, vagy irányított. 

Világosan fel lehet ismerni és nyomon lehet követni a felszabadulás utáni 
erdőgazdálkodásban azoknak a haladó elveknek a megvalósulását, amelyeket 
ez a tanári kar oktatott, és amelyek új tartalommal gazdagodva és megújulva 
ma is időszerűek. A felsőoktatás meghatározó szerepét bizonyítja fordítva, hogy 
amit rosszul, vagy hiányosan oktattak, azzal volt a legtöbb probléma az üzemi 
gyakorlatban. 

Semmi sem homályosíthatja el azonban azt a tényt, hogy itt mindig olyan 
alapokat kaptak leendő szakembereink, amelyek képessé tették őket a szak
mában és szakmán kívül is az új ismeretek befogadására és a régiek tovább
fejlesztésére. Itt régen megvalósult a sokoldalúan konvertálható ismeretek ok
tatása. A z egyetem akkor fog jó úton járni, ha az ismeretek arányainak meg
tartásával a tartalom és az oktatási forma megújítására törekszik, ahogy ez az 
egyesületben folyt vitából is kitűnt. A felsőoktatás elsődlegességét mutatja az 
is, hogy egyesületünk csak akkor jöhetett létre — 58 évvel a Wilckens vezette 
intézet felállítása után —, amikor az alma mater már elegendő szakembert 
bocsátott ki. 

Ha elfogadjuk, hogy amilyen a felsőoktatás, olyan az ágazat jövője , akkor 
az erdészetnek, és vele a társadalmi szervezetének, az egyesületnek legfonto
sabb feladatai közé tartozik, hogy féltő gonddal őrködjön a felsőoktatáson. 


